
 

ACTA PLE NÚM.   6/98 
 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATÒRIA, EL DIA 25 DE JUNY DE 1998. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-cinc de juny de mil nou-cents noranta-vuit, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència inicial del Primer Tinent 
d’Alcalde i Alcalde Accidental, senyor Antonio Martínez Flor, per ausència de 
l’Alcaldia, que durant el transcurs de la sessió s’hi incorpora, assumint a 
partir d’aquell moment la seva Presidència, i assistits per mi, la Secretària 
General. 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidores/dors 
 
Sr.  Ramon Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Ignacio Flórez Barrón 
Sr.  Juan Antonio García Díaz 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr.  Miguel López Sánchez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
Sra. Gloria Recio Díaz  



 

Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Amador Rosas Outes 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor Accidental 
 
Sr.  Ernesto Marco Fernández 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, per proposar la realització d’un minut de silenci per l’assassinat 
del Regidor de l’Ajuntament de Rentería, senyor Manuel Zamarreño, i per 
manifestar la solidaritat d’aquesta Corporació amb la seva família, amb 
l’Ajuntament de Rentería, i, en general, amb el poble Basc.  
 
 Acte seguit se procedeix pels presents a efectuar un minut de 
silenci, durant el qual van restar tots drets a la Sala d’actes. 
 
 A continuació, i també abans d’iniciar la sessió, pren la paraula el 
Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, per 
sol.licitar s’incloguin per urgència dues mocions que presenta el seu grup. Una 
en relació amb l’atemptat sofert a Rentería, i l’altra, en relació amb la situació 
de pobresa existent a la nostra Ciutat. 
 
 En relació amb tot això, pren la paraula el Alcalde Accidental, 
senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que no hi ha cap problema en 
admetre la primera, atès que era un fet imprevisible, plenament justificat, però 
no té sentit discutir la segona, ja que no és urgent, i el que és lògic és que 
continuï el procediment establert, de la seva discussió prèvia a la Junta de 
Portaveus, a efectes de què pugui ser discutida en el proper Ple del mes de 
juliol. 
 



 

 A continuació, per l'Alcaldia-Presidència Accidental es declara 
oberta la sessió, i es passa a despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del 
dia i que són els següents: 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Lectura i aprovació de l'acta núm.  5/98, corresponent a la 
sessió ordinària del dia  28 de maig d'enguany. 
 
 
 Per Secretaria es dóna lectura a l'acta número 5/98, corresponent a 
la sessió ordinària del dia 28 de maig d'enguany, la qual és aprovada per 
unanimitat. 
 
 
 
 
 2.- Donar compte de l’acord de la Comissió de Govern que a 
continuació s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes del seu coneixement, 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Comissió de Govern, com a conse-
qüència de la seva urgència, en la sessió que s'especifica, el text literal del qual 
és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 27 de maig de 1998 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA DE SALUT PÚBLICA, SERVEIS SOCIALS I 
DONA 
 
 
 “Vist que l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Diputació de 
Barcelona han estat col.laborant en el desenvolupament del serveis socials els 
darrers anys mitjançant conveni, signat el darrer 30 de maig de 1996 
prorrogable de forma expressa amb acord d'ambdues parts per tres anys. 
 
 Atesa la prorroga de conveni proposta per la diputació de Barcelona 
per a 1998 segons acord de la seva Comissió de govern de data 22 d'abril 
d'enguany, per el desenvolupament dels serveis socials del municipi. 
 
 Atès que l'adopció dels presents acords es competència d'aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament en sessió plenària celebrada el dia 17 de juny de 1995. 
 



 

 La regidora delegada de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, 
proposa a la Comissió de Govern l'adopció dels següents 
 
 

ACORDS  
 
 Primer.- Aprovar la pròrroga del conveni per a 1998 subscrit per en 
data 30 de maig de 1996 entre la Diputació de Barcelona i l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, de cooperació per el desenvolupament dels serveis 
socials al nostre municipi. 
 
 Segon.- Aprovar l’aportació econòmica que figura com annex al 
present acord. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord a la propera sessió de Ple 
que se celebri.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
         
 3.- Donar compte del decret de l'Alcaldia que a continuació 
s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva 
urgència, el text literal del qual és el següent: 
 
 
 - Decret núm. 2585/98 de data 5 de juny 
 
 "Vist l’important increment i la significació creixent de programes 
d’àmbit europeu amb incidència en matèries de competència d’aquest 
Ajuntament, esdevé necessari establir un règim de control i gestió de les 
activitats derivades d’aquests programes en favor d’un Regidor Municipal. 
 
 Atès que de conformitat amb el que disposa l’article 23 de la Llei 
7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, en concordança 
amb l’article 54 de la Llei 8/87, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya i l’article 43 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, es podran efectuar delegacions d’atribucions de 
caràcter especial en favor dels diferents Regidors. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 



 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Nomenar al membre de la Corporació senyor José Luis 
Morlanes Galindo, Regidor adjunt a l’Alcaldia. 
 
 Segon.- Efectuar a favor del Regidor José Luis Morlanes Galindo, 
una delegació específica d’atribucions per la gestió d’assumptes relacionats 
amb l’Àrea d’Alcaldia. 
 
 L’abast de les funcions d’aquesta delegació es circumscribeix a la 
col.laboració amb l’Alcaldia en les relacions amb les diferents Institucions, en 
especial en tot allò relacionat amb el seguiment, impuls i coordinació dels 
programes europeus, no incloent cap facultat resolutòria; al correspondre 
aquesta a l’Alcaldia. 
 
 Tercer.- L’esmentat Regidor podrà, així mateix, assistir amb veu 
però sense vot a les sessions de la Comissió de Govern. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució al Regidor afectat per la 
mateixa, entenent-se acceptades les competències delegades de forma tàcita, si 
dintre del termini de les vint-i-quatre hores següents a la seva recepció no es 
manifesta res en contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple de 
l’Ajuntament en la propera sessió que es celebri i publicar el seu text en el 
Butlletí Oficial de la Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en 
compliment del que disposa l’article 44.2 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals." 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per manifestar que, al ser una competència 
de l’Alcalde, poc es pot dir, tot i que, a un any de celebrar-se les eleccions, 
troba fora de lloc que s’estableixi el règim de dedicació exclusiva per a aquest 
regidor, per la qual cosa, si haguessin de votar, votarien en contra, però com 
únicament queden assabentats, no ho fan. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE RÈGIM INTERIOR I 
GOVERNACIÓ 
 
 



 

 4.- Aprovació de l’adjudicació de la concessió administrativa, 
per l’explotació d’una botiga en el museu de Can Mercader. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació mitjançant concurs, de 
la concessió administrativa demanial per  l’ús privatiu d'una botiga , amb destí 
a la venda d'articles relacionats amb el Museu de Can Mercader i la Ciutat de 
Cornellà. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes ha formulat la 
seva proposició únicament  l'Empresa Serveis de documentació, restauració i 
difusió del patrimoni, S.L. (TRAST). 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes  el passat 8 de Juny , la qual, previ informe emès al respecte 
pel Cap del Departament  de l'Arxiu Municipal, estima ajustada al Plec de 
Condicions. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents  
 

ACORDS   
 
 Primer.- Adjudicar a l'Empresa Serveis de documentació, 
restauració i difusió del patrimoni, S.L. (TRAST), la concessió administrativa  
demanial, per l’ús privatiu d'una botiga, amb destinació a la venda d’articles 
relacionats amb el Museu de Can Mercader i la Ciutat de Cornellà , pel termini 
d'un any , amb estricta subjecció a les condicions aprovades al Plec de 
Condicions Econòmic-Administratiu aprovat pel Ple de l'Ajuntament en data 
26 de Febrer de 1998,  essent la contraprestació econòmica del 17% sobre el 
volum total de vendes. 
 
 Segon.- Fixar la fiança definitiva que haurà de satisfer  l'empresa 
adjudicatària, de conformitat a l'article 20 del Plec de Condicions, en la 
quantitat de 40.000,- ptes, la qual haurà de constituir el concessionari en la 
Tresoreria Municipal en el termini de 15 dies hàbils següents, a comptar de la 
recepció de la present notificació. De no complir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Tercer.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a 
la signatura de quants documents siguin necessaris per a l'execució dels 
acords que antecedeixen. 
 



 

 Quart.- Notificar el present acord a  l'Empresa Serveis de 
documentació, restauració i difusió del patrimoni, S.L. (TRAST), al 
Departament de l'Arxiu Municipal i a la Intervenció Municipal.” 
 
 
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
         
 5.- Aprovació de l’adjudicació de una parada en desús, així com 
declarar deserta la concessió d’ús privatiu d’un espai de l’interior del 
mercat Sant Ildefons. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït  per la contractació mitjançant subhasta 
per a l'adjudicació de la concessió administrativa de l’ús privatiu d'un espai i 
una parada en desús a l'interior del Mercat Municipal de Sant Ildefons, per a 
l'instal.lació de dos nous llocs de venda. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat les 
seves proposicions l'empresa Pedro Carrero Sánchez, S.L., i la senyora María 
Dolores Lozano Quiros, havent-se procedit a l'apertura de les pliques el dia 29 
de Maig  de 1998, havent estat exclosa per la Mesa de Contractació  la plica 
núm. 2 presentada per la senyora María Dolores Lozano Quiros, per no haver 
subsanat les errades, dintre del termini establert i resultant admesa a la 
licitació la presentada per l'empresa Pedro Carretero Sánchez,S.L. 
 
 Vista la proposta de la Mesa de Contractació reunida el dia 29 de 
Maig a favor de l'Empresa Pedro Carretero Sánchez, S.L. 
  
 A la vista de l'exposat aquesta Comissió Informativa de Règim 
Interior i Governació, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

 ACORDS   
 
 Primer.-  Adjudicar a l'empresa Pedro Carretero Sánchez, S.L., la 
concessió administrativa d'una parada en desús a l'interior del Mercat de Sant 
Ildefons, amb destí a la venda d'articles de cuir i anàlegs, així com   reparació 
del  calçat, per un període de 21 anys, amb estricta subjecció al Plec de 
Condicions Econòmic-Administratiu  aprovat pel Ple de l'Ajuntament en data 
26 de Febrer de 1998, i a la seva oferta econòmica, per import de 3.125.000,- 
ptes. 
 



 

 Segon.- Posar l'expedient instruït a disposició de l'altre licitador 
ofertant, als efectes de donar compliment a allò que preveu l'article 89.3 en 
concordança amb l'article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva que haurà de satisfer l'empresa 
concessionària, de conformitat a l'article 8 del Plec de Condicions, en la 
quantitat de 20.000.- ptes, les quals haurà de constituir en el termini dels 15 
dies hàbils següents, a comptar de la recepció de la present notificació. De no 
complir-se aquest requisit, per causes imputables a l'adjudicatari, 
l'Ajuntament declararà resolt el contacte. 
 
 Quart.- Retornar les garanties provisionals d'imports 10.000,- i 
12.000,- ptes, a la senyora María Dolores Lozano Quirós,. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per 
a la signatura de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Declarar deserta la subhasta per a la concessió 
administrativa, pel que fa referència a l’ús privatiu de l'espai ocupat per la 
font, donat que l’única plica presentada per aquesta, ha estat exclosa, per falta 
de subsanació de documentació dintre del termini donat.  
   
 Setè.- Comunicar el present acord a l'empresa adjudicatària Pedro 
Carretero Sánchez, S.L., al  Departament d'Activitats, al Director del Mercat de 
Sant Ildefons, i a l'altre licitador participant a la subhasta.” 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 6.- Aprovació de l’adjudicació de la concessió administrativa  de 
l’ús privatiu de terrenys de propietat municipal, per la construcció d’un 
hotel. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació mitjançant concurs, de 
la concessió administrativa  de l’ús privatiu dels terrenys municipals situats al 
carrer Albert Einstein, destinats a la construcció d'un hotel .  



 

 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat la 
seva proposició  les empreses NARGAM,S.A., i SODEHECO,S.A. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes  el passat 18 de Juny , la qual, previ informe emès al respecte 
pel Cap del Departament  d'Obres i Urbanisme, estima ajustada al Plec de 
Condicions. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents  
 

ACORDS   
 
 Primer.- Adjudicar a l'Empresa  SODEHECO, S.A., la concessió 
administrativa  de l’ús privatiu dels terrenys municipals de 3500 m2 de 
superfície,  situats al carrer Albert Einstein, destinats a la construcció d'un 
hotel,  pel termini  de 50 anys , amb estricta subjecció a les condicions 
aprovades al Plec de Condicions Econòmic-Administratiu aprovat pel Ple de 
l'Ajuntament en data 26 de febrer de 1998,  essent la contraprestació 
econòmica  de 5.300.000,- ptes. anyals. 
 
 Segon.- Posar l'expedient instruït a disposició de l'altre licitador 
ofertant, als efectes de donar compliment a allò que preveu l'article 89.3 en 
concordança amb l'article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la fiança definitiva que haurà de satisfer  l'empresa 
adjudicatària , de conformitat a l'article 21 del Plec de Condicions, en la 
quantitat de 3.000.000,- ptes, la qual haurà de constituir el concessionari en 
la Tresoreria Municipal en el termini de 15 dies hàbils següents, a comptar de 
la recepció de la present notificació. De no complir-se aquest requisit, per 
causes imputables a l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la fiança provisional d'import 1.750.000, ptes  a 
l'Empresa NARGAM, S.A., com a licitador del concurs. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a 
la signatura de quants documents siguin necessaris per a l'execució dels 
acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord a  l'Empresa SODEHECO, S.A. , a 
l'altre licitador participant al concurs, al Departament d'Obres i Urbanisme   i 
a la Intervenció Municipal.” 
 
       
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 



 

Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 7.- Cancel.lar la condició resolutòria existent sobre l’habitatge 
situat a l’avinguda de la Línia Elèctrica núm. 9, 5è 4a, propietat del 
senyor Genís Sabater Pelegrino. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist que el Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el dia 30 de 
novembre de 1988, va acordar vendre l'habitatge situat a l'Avinguda de la 
Línia Elèctrica núm. 9, pis 5è-4a, a Ginés Sabaté Pelegrí, per un preu de 
2.200.000,- pessetes a abonar: 440.000,- pessetes a la firma de l'escriptura, i 
la resta,  això és 440.000,- pessetes, el 30 de desembre de 1989; 30 de 
desembre de 1990; 30 de desembre de 1991 i 30 de desembre de 1992, essent 
que la manca de pagament d'alguna d'aquestes quantitats, tindria caràcter 
resolutori de la  compra-venda. 
 
 Atès que el 27 de febrer de 1989, el senyor Josep Montilla Aguilera 
ven a  Ginés Sabaté Pelegrí, el pis 5è porta 4a del departament núm. 9, inscrit 
al tom i llibre 403 de Cornellà, foli 106 finca 34.411-N., de la qual resulta que 
la manca de pagament de qualsevol de las quantitats aplaçades en els seus 
respectius  venciments, produiria la resolució del contracte de ple dret, en la 
forma, amb el alcanç i els efectes previstos a l'article 1504 del Codi Civil i 11 
de la Llei Hipotecaria i 59 del seu Reglament. 
 
 Vistos els justificants del deute, aportats pel  senyor Ginés Sabaté 
Pelegrí,  que cancel.len la verificació registral adjunta, per la qual procedeix 
facultar a l'Alcalde per atorgar Carta de pagament i cancel.lació de la condició 
resolutòria  prevista a l'apartat 2º de l'escriptura de compra-venda. 
 
 A la vista de l'exposat, aquesta Comissió Informativa de Règim 
Interior i Governació, proposa al ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS   
 
 Primer.- Procedir a la cancel.lació de la condició resolutòria prevista 
a l'apartat segon  de la escriptura de compra-venda número 562 per la qual 
l'Ajuntament  ven al senyor Ginés Sabaté Pelegrí,  el pis 5è-4a del número 9 de 
l'Avinguda  de la Línia Elèctrica, d'aquesta ciutat. 
 



 

 Segon.- Facultar a l'Alcalde senyor Josep Montilla Aguilera, per a 
comparèixer  davant de Notari i  atorgar la Carta de Pagament i formalitzar en 
document públic la cancel.lació de l'esmentada condició resolutòria.  
 
 Tercer.- Les despeses notarials i registrals que s'esdevinguin com a 
conseqüència  de l'acte de cancel.lació, aniran  a càrrec del peticionari. 
  
 Quart.- Notificar el present acord al senyor Ginés Sabaté Pelegrí.” 
 
 
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 8.- Aprovació inicial del projecte de l’Ordenança Municipal de 
Circulació. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la necessitat d’actualitzar l’Ordenança Municipal de 
Circulació aprovada en sessió plenària de data 26 de setembre de 1990, i 
publicada al Butlletí Oficial de la Província de data 10 de novembre de 1990, 
per tal d’adaptar-la al que estableix el Reial Decret Legislatiu 339/90, de 2 de 
març, pel que s’aprova el text articulat de la Llei sobre trànsit, circulació de 
vehicles a motor i seguretat vial, i pels seus reglaments posteriors de 
desenvolupament. 
 
 Vista la complexitat creixent i l’augment del trànsit rodat al nostre 
municipi fan necessari adaptar, en alguns casos, les disposicions de caràcter 
general a les especials condicions de la nostra ciutat, i donar-los un contingut 
eminentment urbà que redundi en una millora de la circulació i de la 
seguretat de tots els usuaris, amb l’objecte d’evitar lesions dels interessos 
individuals o col.lectius a causa de l’ús massiu dels vehicles a motor. 
 
 Aquest projecte d’Ordenança Municipal de Circulació té per objecte 
establir la regulació de l’ús de les vies urbanes i fer compatible la distribució 
equitativa dels aparcaments entre tots els usuaris amb la fluïdesa necessària 
del trànsit rodat, l’ús per part dels vianants dels carrers, així com establir la 
retirada i el dipòsit de vehicles a les vies urbanes quan siguin un obstacle o 
comportin un perill per a la circulació. 
 



 

 Per tot això, el Ponent de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, en conformitat amb el que disposen els articles 47.3, 49 i 70 de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, en 
concordança amb l'article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, i articles 63 i següents, del Decret 179/1995, de 13 
de juny, pel que s'aprova el Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment el projecte de l'Ordenança Municipal 
de Circulació, d'acord amb el text que acompanya la present proposta. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació inicial del projecte de l'Ordenança a 
informació pública als interessats, per un termini de trenta dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, a un dels 
mitjans de comunicació escrita diari, al Butlletí d’Informació Municipal i en el 
tauler d'anuncis de la Corporació, per tal que qui es consideri interessat pugui 
efectuar al.legacions i reclamacions. Transcorregut l’esmentat termini, sense 
que hagin recaigut reclamacions, el projecte s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament, es procedirà a la publicació 
íntegra del text de l’esmentada Ordenança en el Butlletí Oficial de la Província, 
segons el que disposa l’article 66 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels ens locals de Catalunya 
i demés legislació concordant, als efectes de la seva entrada en vigència quan 
hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils, a comptar de l’endemà de la 
seva total publicació. 
 
 Quart.- Trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat 
de Catalunya, en el termini de quinze dies, l’acord d’aprovació definitiva de 
l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent d’aquesta, segons disposa l’article 65.3 
del Decret núm. 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels ens locals de Catalunya.” 
 
       
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu del 
Grup Municipal d'IC-Els Verds, senyor Frederic Prieto i Caballé, per 
manifestar el seu convenciment de què quan s’aprova una Ordenança és difícil 
arribar i valorar fins l’últim detall, per la qual cosa considera fonamental que 
anyalment es faci una avaluació de l’aplicació de les ordenances en general, 
però d’aquesta en especial, per la seva incidència en la vida ciutadana, i 
s’elabori un informe anual. 
 



 

 En relació amb aquesta intervenció pren a continuació la paraula el 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio 
Balmón, per manifestar la seva conformitat amb aquesta proposta, la qual 
cosa va en la mateixa línia del projecte que s’ha iniciat per l’Assessoria 
Jurídica d’avaluar i actualitzar totes les Ordenances, i que donarà lloc a què 
periòdicament vagi passant per aquest Ple la revisió de cadascuna de les que 
hi ha  en vigor, assenyalant a continuació que a la Comissió Informativa del 
mes de setembre es donarà compte de l’aplicació del Pla de Seguretat que es va 
aprovar al seu dia. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per assenyalar que el seu grup considera 
important que s’aprovi aquesta Ordenança, però espera que no passi com  
amb d’altres, que després queden relegades a  l’oblit. 
 
 Seguidament intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que espera que no passi el que amb 
altres Ordenances, que no es compleixen, com per exemple la que preveu 
sancions per la brutícia produïda pels gossos, contestant, en relació amb 
aquesta intervenció, el Regidor-Delegat de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, que suposa que els primers que 
ens aplicarem aquesta Ordenança serem nosaltres mateixos, circulant a 30 
quilòmetres per hora en les vies urbanes. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Sr. Alcalde, José 
Montilla Aguilera, que a partir del mateix assumeix la seva Presidència. 
 
 
       
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 9.- Autoritzar i avalar una operació de tresoreria de 
45.000.000,- de pessetes, a concertar per la Societat Mercantil Municipal 
TECSALSA. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la sol.licitud d’autorització d’una operació de tresoreria de 
45.000.000 de pessetes amb la Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona i la 



 

petició de l’aval de l’Ajuntament a la mateixa, formulada pel Gerent de la 
Societat Mercantil Municipal TECSALSA, en data 26 de maig de 1998. 
 
 Vist, així mateix, que de les ofertes rebudes per TECSALSA la 
proposada és la més favorable. 
 
 Atès que, segons disposa l’article 55 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en la seva nova redacció donada 
per la Llei 13/1996, de 30 de desembre, de Mesures Urgents en matèria Fiscal, 
Administrativa i d’Ordre Social, les Societats Mercantils Municipals precisen 
de la prèvia autorització del Ple de l’Ajuntament i de l’informe d’Intervenció per 
a la concertació d’operacions de crèdit, entre les que cal incloure les 
operacions de tresoreria. 
 
 Atès que la concessió d’avals a Societats Mercantils Municipals està 
prevista  a l’article 51.2 de la Llei 39/1988, i que, a més a més, en aquest cas 
es tracta d’avalar una operació de tresoreria, amb la qual cosa aquest aval té 
aquesta consideració, tal com s’estableix a l’article 3 de l’Ordre de 21 de març 
de 1995, sobre desplegament del Decret 94/1994, de 21 de febrer, en matèria 
de tutela financera d’ens locals. 
 
 Atès que, de conformitat amb allò que disposa l’article 53.2 de la 
Llei 39/1988, modificat per la Llei 13/1996, correspon a l’Alcalde-President 
l’aprovació d’aquesta operació d’aval,  ja que l’import de l’operació de tresoreria 
no supera el 5 per 100 dels ingressos per operacions corrents de 1997, no 
obstant això atès que el mateix article preveu que s’haurà de donar compte al 
Ple i que l’autorització de l’operació de tresoreria és competència del Ple, per 
economia processal, es considera més adequat sotmetre al Ple l’aprovació de 
l’aval conjuntament amb l’autorització de l’operació de tresoreria. 
 
 Atès que les condicions de l’operació es consideren prou favorables, 
i que aquesta no ha de produir cap càrrega a la Hisenda Municipal. 
 
 Atesos els informes favorables de la Intervenció General i de la 
Secretària General. 
 
 El Tinent d’Alcalde de Planificació, Economia i Hisenda, vist 
l’informe favorable de la Comissió Informativa proposa al Ple l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Autoritzar una operació de tresoreria de la Societat 
Mercantil Municipal TECSALSA, a formalitzar amb la Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona amb les condicions següents: 
 
 - Import màxim: 45.000.000’- pessetes 
 - Tipus d’interès: MIBOR + 0’20% 



 

 - Comissió d’obertura: 0’15% 
 - Durada de l’operació: 12 mesos 
 
 Segon.- Concedir l’aval de l’Ajuntament a l’esmentada operació. 
L’esmentat aval no comportarà cap comissió a percebre per la Hisenda 
Municipal com a contraprestació al risc assumit. 
 
 Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde-President per a la signatura de tots 
aquells documents públics que siguin necessaris per a l’execució del present 
acord. 
 
 Quart.- Trametre a la Direcció General de Política Financera del 
Departament d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya la 
documentació prevista a l’article 3 de l’Ordre de 21 de març de 1995.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 10.- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit 24/98, 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit, finançat amb el romanent 
de tresoreria i baixes per anul.lació de despeses. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la necessitat de suplementar la partida nominativa del capítol 
IV de la Federació Catalana de Tennis, per tal de dotar-la de consignació 
suficient als efectes d’aprovar el conveni de col.laboració entre l’Ajuntament i 
l’esmentada entitat. 
 
 Vista la petició del Departament de Cultura de data 16 de juny 
d’enguany, per tal de suplementar d’una banda, la partida d’activitats cultura, 
amb motiu de l’edició del llibre d’Història de Catalunya i dels actes del 
centenari del naixement de Federico García Lorca, per un import de quatre 
milions de pessetes i per l’altra, la de nits d’estiu, amb un import de dos 
milions de pessetes. 
 
 Vista la necessitat d’habilitar una partida específica de cooperació 
per l’atorgament d’una subvenció finalista a la Fundació Segundo y Santiago 
Montes per la financiació del programa SILEM. 
 
 Vist que de la liquidació del pressupost de l’exercici 1997 es desprèn 
un romanent de tresoreria positiu i a data d’avui, existeix un saldo disponible 
per finançament general. 



 

 
 Atès el que estableixen els articles 158 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/90, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 1998. 
 
 Atès el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 1998. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 

 
A C O R D S 

 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 24/98 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a l’aplicació del 
romanent de tresoreria i baixes per anul.lació de despeses, segons el següent 
detall: 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS

Previsió Previsió
Partida Descripció Inicial Altes Baixes Final

71.87001 Rom.tres./Supl.de crèdit 337.345.001 6.661.831 --- 344.006.832

Total 6.661.831

ESTAT DE DESPESES
Consignació Consignació

Partida Descripció Inicial Altes Baixes Final

75.452.48927 Fed.Catalana Tennis 467.660 661.831 --- 1.129.491
61.451.2260502 Activitats Cultura 5.825.000 4.000.000 --- 9.825.000
61.453.2260502 Nits d'Estiu 3.000.000 2.000.000 --- 5.000.000
67.463.49101 Proj.Coop. i solidaritat 8.397.303 --- 3.568.950 4.828.353
67.463.48954 Fund.Segundo y Sant.Mont. 0 3.568.950 --- 3.568.950

Total 10.230.781 3.568.950  
 
 
 Segon.- Exposar al públic en els termes establerts en l’article 150 
de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 



 

 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES, 
MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 11.- Aprovació inicial del Pla Especial d’Ampliació d’Usos de la 
parcel.la situada a la carretera d’Hospitalet núm. 44, promogut per 
Parajes Verdes D.G., SL. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient del Pla Especial d’ampliació d’usos de la parcel.la 
situada a la carretera de l’Hospitalet número 44 de Cornellà de Llobregat , 
redactat per iniciativa privada a instància de Parajes Verdes, D.G., S.L. 
 
 Vist l'informe emès per la Cap del Departament Tècnic d'Urbanisme 
i Obres, segons el qual l'àmbit del Pla Especial és una parcel.la de cinc mil 
vuit-cents setanta-un (5.871) metres quadrats i pertany a l’àmbit del Polígon 
IBI del  Pla Especial d’adequació de les condicions de l’edificació a l’àmbit del 
Pla Parcial Almeda de 2 d’octubre de 1996, i la seva qualificació d’acord al Pla 
General Metropolità de 1976 i el Pla Especial, es com a “zona industrial: 
subzona mitjana indústria “ i els usos són els permesos per l’article 311 de les 
Normes Urbanístiques del Pla General Metropolità. 
 
 Atès que segons l'esmentat informe l'expedient de referència està 
redactat d'acord a les determinacions del Pla General Metropolità, i al Decret 
1/1990, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en 
matèria urbanística, i que està complert tant en la seva part gràfica com 
escrita. 
 
 Atès l’informe  favorable emès per  la Cap del Departament 
Administratiu d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 



 

 Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual 
s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, i demés disposicions concordants i d'aplicació. 
 
 Atès que l'adopció de l'acord present és de competència plenària en 
virtut de la delegació conferida per l'Alcaldia, mitjançant Decret núm. 3404, de 
data 17 de juny de 1996, la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment el Pla Especial d’ampliació d’usos de la 
parcel.la situada a la carretera de l’Hospitalet número 44 , de Cornellà de 
Llobregat, que cobreix una superfície de cinc mil vuit-centes setanta-un 
(5.871) metres quadrats, redactat per iniciativa privada a instància de Parajes 
Verdes D.G.,S.L. 
 
 Segon.- Sotmetre els present acords a informació pública 
mitjançant publicació en el B.O.P., en D.O.G.C. i en un dels diaris de major 
difusió de la província, per un període d'un mes, havent-se de remetre els 
corresponents edictes en el termini màxim dels deu dies següents a l'adopció 
del present acord, de conformitat al que estableix l'article 60 del Decret 
Legislatiu 1/90. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords als interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 12.- Aprovació inicial del Pla Especial de Reforma Interior de 
l’illa delimitada per l’avinguda de les Flors, els carrers Granada i Sevilla, i 
la línia dels Ferrocarrils de RENFE (antiga fàbrica Siemens),  promogut 
per la Societat INMO-BCN, SL 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient del Pla Especial de Reforma interior de l’illa 
delimitada per l’avinguda de les Flors, carrers Granada, Sevilla i línia del  



 

ferrocarril de RENFE (antiga fàbrica Siemens) de Cornellà de Llobregat , 
redactat per iniciativa privada a instància de INMO-BC, S.L. 
 
 Vist l'informe emès per la Cap del Departament Tècnic d'Urbanisme 
i Obres, segons el qual en l'àmbit del P.E.R.I. de superfície trenta-nou mil set-
cents cinquanta-dos (39.752.-) metres quadrats, existeix una indústria en 
funcionament: Manufactura de Caucho y Fibra, Societat Anònima , que es 
manté, i l’antiga fàbrica Siemens en total estat d’abandonament, que es 
rehabilitarà i condicionarà, prèvia demolició de les parts afectades per la 
urbanització de l’Avinguda de les Flors.  
 
 Vist que el Pla General Metropolità del 76, qualifica el sòl com a 
zona industrial (Clau 22a) i zona verda (Clau 6b) i que les condicions 
urbanístiques, de la zona industrial son : edificació segons alineació de vial, 
parcel.la mínima 300 m2., edificabilitat màxima 2 m2s, ocupació en planta 
90%, alçada segons l’amplada del vial i l’ocupació de l’edificació a l’alçada 
reguladora fins al 70% amb un màxim de 30 m. i l’alçada màxima a l’interior 
de l’illa es de 5 m. 
 
 Atès que segons l'esmentat informe l'expedient de referència està 
redactat d'acord a les determinacions del Pla General Metropolità, en especial 
pel que fa a l’article 350.4, i al Decret 1/1990, pel qual s'aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, i que està complert 
tant en la seva part gràfica com escrita. 
 
 Atès l’informe  favorable emes per  la Cap del Departament 
Administratiu d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 
 Atesos els articles 41 i 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, 
pel qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, i demés disposicions concordants i d'aplicació. 
 
 Atès que l'adopció de l'acord present és de competència plenària en 
virtut de la delegació conferida per l'Alcaldia, mitjançant Decret núm. 3404, de 
data 17 de juny de 1996, la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Pla de Reforma interior de l’illa 
delimitada per l’avinguda de les Flors, carrers Granada, Sevilla i línia del 
ferrocarril de RENFE (antiga fàbrica Siemens) de Cornellà de Llobregat , 
redactat per iniciativa privada a instància de INMO-BC, S.L. 
 
 Segon.- Suspendre , en l'àmbit esmentat l'atorgament de llicències 
de parcel.lació, d'edificació i de demolició, durant un termini màxim de dos 
anys, extingint-se l'esmentada suspensió, en tot cas, amb l'aprovació definitiva 
del Pla, de conformitat amb el que disposen els articles 41 i 42 del Decret 



 

Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals 
vigents a Catalunya en matèria urbanística. 
 
 Tercer.- Sotmetre els present acords a informació pública 
mitjançant publicació en el B.O.P., en D.O.G.C. i en un dels diaris de major 
difusió de la província, per un període d'un mes, havent-se de remetre els 
corresponents edictes en el termini màxim dels deu dies següents a l'adopció 
del present acord, de conformitat al que estableix l'article 60 del Decret 
Legislatiu 1/90. 
 
 Quart.- Notificar els presents acords als interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula el 
Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, per 
preguntar si no afecta al tema de la circulació, contestant sobre això el Sr. 
Martínez que tot el contrari, perquè s’obren dos carrers, motiu pel qual intervé 
novament el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Rosas, per preguntar 
si no carregarà massa la zona de la carretera. 
 
 En relació amb aquesta última pregunta intervé seguidament el 
Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor 
Antonio Martínez Flor, per informar que havia diferents propostes, el contingut 
de les quals explica, com la de posar tràilers en la zona, la qual cosa si que 
hagués col.lapsat la circulació, però això, a l’estar format per naus petites, no 
creu que afecti ni que  carregui a la zona de la carretera, i, a més a més, 
crearà llocs de treball. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per assenyalar que l’altra proposta que havia d’instal.lar una central de 
distribució i logística també era legal, i allò que vam fer és dissuadir-los amb 
elements aliens al urbanisme, tot i que si haguessin persistit en la proposta, 
d’acord amb l’ordenament jurídic i amb el planejament, se’ls tindria que haver 
autoritzat, amb la qual cosa, el que s’ha fet és una labor tendent precisament 
a evitar que s’estableixi una activitat que afecti a la circulació, i s’instal.li en el 
seu lloc una altra més beneficiosa, que, a més, crearà més llocs de treball. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 13.- Aprovació definitiva del projecte de millores de la vialitat 
al barri Pedró. 



 

 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el projecte d'obra de reforma (millora, modernització) 
denominat “millores de la vialitat al barri Pedró”, redactat pels Serveis Tècnics 
Municipals, amb un pressupost de vuitanta-quatre milions nou-centes 
noranta mil cent vuitanta-quatre pessetes, Impost sobre el valor afegit inclòs, 
(84.990.184,- pessetes), aprovat inicialment per acord plenari de data 26 de 
març de 1998 i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies. 
 
 Vist l’escrit de l’empresa Societat General d’Aigües de Barcelona, 
Societat Anònima, de data 20 de maig de 1998, Registre general d’entrada 
núm. 16.331, presentant al.legació a l’aprovació inicial de l’esmentat projecte. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic, la qual informa 
que no es tracta d’una al.legació pròpiament dita, ja que l’al.legant demana 
que els Serveis Tècnics de l’Ajuntament es posin en contacte amb els Serveis 
Tècnics d’Aigües de Barcelona, per coordinar els treballs que puguin afectar a 
les seves instal.lacions en la zona. 
 
 Atès que, segons l’esmentat informe, l’escrit presentat demostra una 
falta de coordinació entre la Delegació d’Hospitalet de la Societat General 
d’Aigües i la seu central de Barcelona, ja que en data 8 d’abril de 1998 ens fan 
arribar tots els serveis afectats al Barri Pedró, després del nostre requeriment i 
les obres s’han coordinat conjuntament. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local; articles 12.3, 24 i concordants del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, 
de 13 de juny, així com la Llei 13/95, de 18 de maig, de Contractes de les 
Administracions Públiques; la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Desestimar l’al.legació presentada per Societat General 
d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, pels motius assenyalats a la part 
expositiva del present Acord. 
 
 Segon.- Aprovar, definitivament, el projecte d'obra de reforma 
(millora, modernització) denominat “Millores de la vialitat al barri Pedró”, 
redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost de vuitanta-
quatre milions nou-centes noranta mil cent vuitanta-quatre pessetes, Impost 
sobre el valor afegit inclòs, (84.990.184,- pessetes). 
 



 

 Tercer.- Publicar l'aprovació definitiva de l’esmentat projecte al 
Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
pel període de trenta dies, així com al Butlletí d'Informació Municipal i al Tauló 
d'Anuncis de la Corporació, a efectes de coneixement general. 
 
 Quart.- Notificar el present acord a l'empresa Societat General 
d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 14.- Aprovació inicial de la modificació del P.G.M. 76, per canvi 
de qualificació dels solars ocupats pel Cinema Titán, l’Orfeó Catalònia, el 
Patronat Cultural i Recreatiu, i la parcel.la d’equipaments privats del Pla 
Parcial Fatjó. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per canvi de qualificació als solars ocupats pel Cinema 
Titan, Orfeó Catalònia, Patronat Cultural i Recreatiu i parcel.la d’Equipaments 
privats del Pla Parcial Fatjó de Cornellà de Llobregat. 
 
                Vist l'acord plenari de data 27 de febrer de 1997 d’exposició pública 
dels criteris previs de l'esmentada modificació ,en aplicació de l'article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, així com la seva publicació en el B.O.P. 
i en el Periódico, per un període de trenta dies, sense que durant aquest 
termini s’hagin produït al.legacions. 
 
 Atès l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
i Obres, segons el qual  l’expedient de Modificació puntual proposa fer un 
intercanvi de qualificacions entre sols qualificats pel PGM-76, com a 
densificació urbana semiintensiva (Clau 13b) ocupats pels béns de l’Orfeó 
Catalònia, Patronat Cultural i Recreatiu i el Cinema Titan, que passaran a 
tenir la qualificació d’equipaments i el sòl d’equipaments privat (EP) del Pla 
Parcial Fatjó, sense edificar i passarà a ésser residencial. 
 
  Atès que segons l'esmentat informe l'expedient de referència està 
redactat d'acord a les determinacions del Pla General Metropolità i Decret 
Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals 



 

vigents a Catalunya en matèria urbanística, i que està complert tant en la seva 
part gràfica com escrita. 
 
 Atès l’informe favorable emès  per la Cap del Departament 
Administratiu d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 
 Atesos els articles 114 del Text Refós de la Llei del Sòl 1/92 de 26 de 
juny; 128 en relació a l’article 161 del Reglament de Planejament Urbanístic de 
23 de juny de 1978 ;  i 55 en relació a l’article 75  del Decret Legislatiu 1/90, 
de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de l’expedient. 
 
 Atès el que disposen els articles 41 i 42 del Decret Legislatiu 1/90, 
de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en 
matèria urbanística, quant a la suspensió de l’atorgament de llicències. 
 
 Atès  que l’adopció de l’acord present és de  competència plenària en 
virtut de la delegació conferida per l’Alcaldia, mitjançant Decret núm. 3404, de 
data 17 de juliol de 1996, la Comissió Informativa d’Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació  Puntual del Pla General 
Metropolità per canvi de qualificació als solars ocupats pel Cinema Titan, 
Orfeó Catalònia, Patronat Cultural i Recreatiu i parcel.la d’Equipaments 
privats del Pla Parcial Fatjó de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el B.O.P, D.O.G.C. i en un dels diaris 
de major difusió de la província pel període de trenta dies , als efectes de què 
durant aquest termini puguin formular-se les al.legacions que s'estimin 
convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als interessats, pel seu 
coneixement i efectes 
 
 Quart.- Suspendre en l'àmbit esmentat l’atorgament de llicències de 
parcel.lació d’edificació i de demolició, per un termini màxim de dos anys, 
comptats des del primer acord de suspensió, adoptat per a l’exposició pública 
dels criteris previs de l’expedient de referència.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 



 

 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 15.- Dirigir-se al Departament d’Ensenyament i de Benestar 
Social, demanant que implementin els mitjans organitzatius, personals i 
materials necessaris per assolir diversos objectius pel que fa referència a 
les Escoles d’Adults. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la 
Persona, que textualment diu: 
 
 
 “Atès que l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat està interessat en 
que les Escoles de les Persones Adultes de Cornellà responguin a les 
necessitats de la nostra població, i vist  l'acord adoptat pel Plenari del CEM, en 
sessió de data 8 de maig de 1998 i, 
 
 CONSIDERANT:  
 
 1. Que durant aquests anys les escoles públiques d’adults han jugat 
un paper molt important malgrat els escassos recursos esmerçats per part de 
la Generalitat, tot permetent a molta gent completar els estudis, obtenint la 
titulació bàsica, reprendre els estudis, promocionar-se en el món laboral. 
  
 2. Que l’aplicació de la LOGSE comporta una nova titulació el GES, 
que el seu nivell passa a ser  l’ensenyament bàsic que substitueix l’actual 
graduat escolar i, per tant, s’ha de posar a l’abast de tota la població de 
Catalunya. 
 
 3. Que una part de la població adulta de Cornellà de Llobregat i de 
Catalunya no té la titulació bàsica i que es preveu que s’hi afegiran molts joves 
més que no assoliran la titulació de Graduat d’Educació Secundària dins de 
l’edat de l’escolarització obligatòria. 
 
 4. Que per fer possible que totes aquestes persones adultes tinguin 
l’oportunitat d’accedir a completar aquest nivell d’ensenyament bàsic, s’ha de 
disposar d’una xarxa d’escoles d’adults públiques amb places i recursos 
suficients per impartir-lo de forma total i presencial. 
 
 5. Que la presentació del Mapa de Formació d’adults de Catalunya 
(tal com aprovar el Parlament de Catalunya), abans de la finalització del curs 
1997-98, inclogui la distribució territorial dels centres , l’especificació de 
l’oferta formativa de cada centre i el Pla de formació del personal docent 
adequat al currículum específic de l’educació secundària per a adults. 
 



 

 6. Que molts ajuntaments de Catalunya estan fent l’efecte 
compensador de les deficiències del Departament de Benestar Social. 
 
 Per tot això la Regidora-Delegada d'Ensenyament proposa al PLE 
Municipal l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Dirigir-se als Departaments d’Ensenyament i de Benestar 
Social demanant que implementin els mitjans organitzatius, personals i 
materials necessaris per assolir els objectius abans esmentats. Això comporta 
que les actuals escoles d’adults públiques (centres i aules) s’integrin en els 
futurs nous centres que com a mínim impartiran i donaran la titulació bàsica 
amb el sistema d’avaluació continuada. 
 
 Segon.- Demanar  que abans que finalitzi el curs 1997-1998 es 
presenti el Mapa de Formació d’Adults i passi per un període de negociació a 
les corporacions locals i a la comunitat educativa. 
 
 Tercer.- Donar suport al Manifest en defensa de les escoles 
públiques d’educació de persones adultes. 
 
 Quart.- Sol.licitar la creació d’una Comissió Mixta  Departament de 
Benestar Social-entitats municipalistes específicament per als temes d’adults. 
 
 Cinquè.- Remetre aquest acord al Departament d'Ensenyament de 
la Generalitat de Catalunya pel seu coneixement.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta per la 
Regidora-Delegada de l'Àrea d'Ensenyament, senyora Cristina Gasull Martínez, 
se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.- Aprovació de l’atorgament d’una subvenció finalista, a la 
Fundación Segundo y Santiago Montes, pel projecte “Apoyo Institucional 
al SILEM”, per import de 3.568.950,- pessetes.  
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la 
Persona, que textualment diu: 
 
 
 “Vist que la Fundación Segundo y Santiago Montes, ha presentat 
sol.licitud de subvenció per a la realització del Projecte Apoyo Institucional al 
SILEM. 
 



 

 Vist l’informe emès pel Cap del departament tècnic de Relacions 
Ciutadanes, referent a la sol.licitud de subvenció presentada per l’esmentada 
Fundación, destacant la importància del projecte per fer possible que la 
Comunitat Segundo Montes, formada per antics refugiats de la guerra civil a 
El Salvador re-assentats als municipis de Meanguera i Jocoatique, província 
de Marazán, República de El Salvador, pugui fer viable el sosteniment d’un 
sistema educatiu públic anomenat SILEM, l’embrió del qual ha estat un nucli 
de  40 educadors voluntaris exiliats de la comunitat, becats inicialment pel 
Fons Català de Cooperació al Desenvolupament i La Universitat de Girona  on 
han obtingut el títol que hauria de fer que l’Estat salvadorenc, que ja ha 
adoptat un compromís formal,  reconegui als mestres com a funcionaris i al 
projecte SILEM com a part del sistema educatiu, proposant l’atorgament d’una 
subvenció de 3.568.950,- pessetes. 
 
 Vist que hi ha consignació suficient i adequada per a l’atorgament 
de les subvencions esmentades i en tràmit la modificació de crèdit per tal de 
donar d’alta la partida nominativa específica corresponent,  per import de 
3.568.950,- pessetes. 
 
 Atès que l’article 10 del Reglament Regulador de l’Activitat de 
Foment de l’Ajuntament de Cornellà prevé la possibilitat d’atorgar directament 
subvencions, sense necessitat de convocatòria ni licitació, quan aquestes 
estan previstes singularment al Pressupost Municipal. 
 
 Atès que el Pressupost d’aquest Ajuntament per a l’any 1998 recull 
una partida específica destinada a subvencionar aquest projecte de la 
Fundación Segundo y Santiago Montes. 
 
 Atès que l’adopció dels presents acords és competència del Ple, en 
conformitat amb l’article 37 de les Bases d’Execució del Pressupost. 
 
 Vist tot això, la Comissió Informativa de Serveis a la Persona 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’atorgament d’una subvenció finalista, en 
concepte de bestreta, a la Fundación Segundo y Santiago Montes pel projecte 
“Apoyo Institucional al SILEM” , per import de tres milions cinc-centes 
seixanta vuit mil nou-centes cinquanta pessetes (3.568.950,-), condicionat a la 
modificació de crèdit en tràmit. 
 
 Segon.- Aprovar el pagament de l’esmentada quantitat mitjançant 
transferència bancària, amb càrrec a la partida habilitada a l’efecte, no 
subjecta a garantia de cap tipus, d’acord amb l’article 86.3 de les Bases 
d’Execució del Pressupost. 
 



 

 Tercer.- La justificació es farà mitjançant la presentació de factures 
degudament complimentades, per import equivalent o superior al doble de la 
quantitat subvencionada, i d’acord al disposat als articles 24 a 26 del 
Reglament Regulador de l’Activitat de Foment de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i els seus Organismes autònoms, en el termini d’un mes a comptar 
des de la finalització de l’activitat. 
 
 Quart.- Notificar els acords adoptats a l’interessada pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
      
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Serveis a la Persona, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó,  pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, per preguntar si aquesta 
subvenció surt dels fons de solidaritat, i, en cas afirmatiu, a qui se l’ha restat, 
contestant sobre això el Regidor-Delegat de l'Àrea de Serveis a la Persona, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó, que és un projecte que fa un any que s’està 
tancant i estudiant, i respecte del que s’ha optat, en lloc d’altres, per les 
garanties que ofereix  i per la seva claredat. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
informar que, igual que l’any passat hi ha una part de la partida de cooperació 
que serà destinada a projectes que presentin organitzacions no 
governamentals. Aquesta, en concret, puja a quatre milions cinc-centes mil 
pessetes, i encara no està adjudicada, ja que s’han aprovat avui les bases 
reguladores de la convocatòria. 
 
 Finalment intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, per a, en relació amb 
la pregunta plantejada pel Sr. Rosas, manifestar que, efectivament, aquesta 
subvenció surt de la partida de solidaritat i cooperació. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-EV, senyor Gabriel Serrano Sánchez. 
 
 
 
 
MOCIÓ DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 



 

 17.- Establir que amb efectes del dia 1 de juny d’enguany, el 
Regidor de la Corporació, senyor José Luis Morlanes Galindo, exerceixi el 
seu càrrec en règim de dedicació exclusiva. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 “Havent-se procedit per aquesta Alcaldia a efectuar una delegació 
específica d’atribucions en favor del Regidor senyor José Luis Morlanes 
Galindo, relacionades amb la direcció i gestió dels programes europeus. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 75 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en concordança 
amb l’article 151 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, i amb l’article 13 del Reglament d’Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals, els membres de les Corporacions Locals 
tenen el dret de percebre retribucions per l’exercici dels seus càrrecs quan els 
desenvolupin en règim de dedicació exclusiva, així com a percebre 
indemnitzacions en la quantia i condicions que estableixi el Ple de la 
Corporació, en concepte d’assistències per la concurrència efectiva a les 
sessions dels Òrgans Col.legiats dels quals formen part, inclosos els 
Organismes Autònoms. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Establir que amb efectes del dia 1 de juny de 1998, el 
Regidor de la Corporació, senyor José Luis Morlanes Galindo, exerceixi el seu 
càrrec en règim de dedicació exclusiva, és a dir, amb dedicació preferent a les 
tasques pròpies del seu càrrec, sense perjudici d’altres ocupacions marginals 
que no causin detriment a la seva dedicació. 
 
 Segon.- Establir a favor de l’esmentat Regidor que desenvolupa les 
seves funcions en règim de dedicació exclusiva, la retribució de 5.102.958 
pessetes, la qual es percebrà en catorze pagues, dotze corresponents a les 
mensualitats de l’any i les dues restants corresponents als mesos de juny i 
desembre. 
 
 Tercer.- Deixar sense efecte el règim d’indemnitzacions que fins al 
present acord percebia l’esmentat Regidor. 
 
 Quart.- Notificar aquest acord al Regidor afectat, fent constar que el 
desenvolupament del càrrec en règim de dedicació exclusiva s’entendrà 
acceptat si l’afectat no manifesta res al respecte dins del termini de les 24 
hores següents a la seva notificació. 
 



 

 Cinquè.- Condicionar l’efectivitat d’aquest acord a l’aprovació de 
l’oportuna modificació pressupostària.” 
 
     
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, per preguntar si els efectes són 
d’1 de juny o d’1 de juliol, contestant sobre això el Sr. Alcalde, que des de 
principis de juny, que és la data del seu nomenament. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per anunciar que el seu grup votarà en 
contra d’aquesta moció. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels Regidors del Grup 
Municipal del PP, senyors Amador Rosas Outes, Mª Isabel Espinosa Fernández 
i Francisco Sánchez Granada. 
 
 
 
 
MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL MIXT 
 
 
 18.- Sobre la disposició d’espais per a jocs infantils. 
 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Municipal Mixt, que textualment diu: 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que ara fa un any que vam aprovar el Reglament regulador per 
a la defensa dels drets de promoció de la qualitat de vida de la infància i 
l’adolescència de Cornellà. 
         
 Atès que en alguns barris de Cornellà, principalment en Gavarra, hi 
ha una evident carència d’espais d’ús prioritari per a jocs on els joves poden 
córrer, saltar, realitzar diferents jocs de pilota, bicicletes, etc. en els que no 
molestin a altres sectors de la població, com els grans. 
 
 Atès que, tant el joc dels menors com el descans dels grans, són 
necessitats vitals, fins i tot culturals. 
 
 Atès que amb ocasió de la reestructuració de la plaça Campfaso, la 
valoració de la qual em reservo la meva opinió, he pogut constatar les 
exigències, per una part, dels grans, de poder disposar d’un lloc on asseure’s a 
parlar i  descansar sense ser molestats i, per altra, de les mares amb nens 



 

petits, que reclamen la plaça perquè puguin jugar a la pilota sense rebre 
l’esbronc d’aquells. 
 
 Proposo: 
 
 a) Que es faci una revisió dels espais que puguin ser destinats als 
esmentats jocs dels joves, com per exemple: el rectangle existents al costat de 
l’edifici de la Telefònica, davant la plaça Galícia i altres. 
 
 b) Que es faci un estudi de com es podrien utilitzar els patis dels 
col.legis públics, amb horaris limitats i concrets i amb la vigilància adequada, 
perquè els petits puguin usar-los per a jugar, fora de l’horari escolar.”    
  
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, pren la 
paraula el Portaveu del Grup Municipal Socialista,  senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquesta Moció es refereix a fets en els quals 
l’Equip de Govern porta molt temps treballant i respecte dels quals s’estan 
impulsant accions, com la renovació dels jocs, l’elaboració d’estudis per 
solucionar els problemes de compatibilitat dels usos de les places, etc. Per 
això, el seu Grup votarà en contra d’aquesta Moció, perquè no comparteixen la 
filosofia de què es puguin presentar mocions proposant accions que ja són 
objecte de la labor diària de l’Equip de Govern. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC-
Els Verds, senyor Frederic Prieto i Caballé, per manifestar que el seu grup, en 
principi, està d’acord amb l’esperit de la Moció, amb l’única matisació de què 
no comparteixen que això sigui en funció del Reglament d’infància, però 
coincideixen en la necesitat de posar de manifest un problema, que és la 
col.lisió d’interessos entre col.lectius ciutadans. Per això, i malgrat el que s’ha 
dit, el seu grup votaria a favor en aquest sentit, amb l’objecte de possibilitar 
que s’estudiï aquest problema i es busquin solucions. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Antoni Cortada i Valls, per manifestar la conformitat del seu grup amb 
l’esperit d’aquesta Moció, per considerar que encara que és un problema de 
difícil solució, s’han d’intentar cercar alternatives. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, qui també manifesta la conformitat del seu Grup amb la 
Moció, per considerar que s’han de cercar solucions, ja que,  de fet, la 
proposta de què s’utilitzin els patis dels col.legis, no és una nova. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per a, en relació amb la intervenció del Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-EV, senyor Prieto, manifestar que ha fet referència en la 
Moció al Reglament de la Infància perquè en ell es reconeixen aquests drets, i 
s’ha de tenir en compte que aquesta ciutat va créixer en base a la carència 



 

d’espais lúdics, assenyalant a continuació que la Moció no té per objecte 
discutir la labor de l’Equip de Govern, sinó únicament fer referència a aquesta 
problemàtica,  per reforçar-la i per provocar que es continuï estudiant el 
problema. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
assenyalar que si el seu Grup vota en contra, no és perquè no es comparteixi 
la filosofia de la Moció, sinó perquè ja s’està treballant en aquest tema, tot i la 
dificultat per trobar solucions a aquest problema concret. 
 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és rebutjada com a 
conseqüència del vot en contra dels Regidors del Grup Municipal del PSC, 
senyors José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes i Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Antonio Bouso Varela, Sergi Fernández Mesa, Joan Antoni García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibañez Vives, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, José Luis Morlanes Galindo,  Gloria Recio Díaz i Ramon 
Salabert Parramon, i el vot a favor dels Regidors del Grup Municipal d'IC-EV, 
senyors  Frederic Prieto Caballé, Miguel López Sánchez, Carmen Romero López 
i  Gabriel Serrano Sánchez, dels Regidors del Grup Municipal de CiU, senyors 
Antoni Cortada i Valls i Ramon Blanco i Lorenzo, dels Regidors del Grup 
Municipal del PP, senyors Amador Rosas Outes, Mª Isabel Espinosa Fernández 
i Francisco Sánchez Granada, i del Regidor del Grup Municipal Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 19.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de 
CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per sol.licitar que quan es projectin 
carrers i places, no es realitzin les obres únicament a quatre o cinc anys vista, 
perquè hi ha places, com la de Campfaso, que no estaven tan mal i s’han 
tornat a renovar, a diferència d’altres carrers de la ciutat que estan en molt 
mal estat i no s’arreglen. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Francisco Sánchez Granada, per realitzar els precs i preguntes 
següents: 
 
 a) Preguntar si l’Ajuntament té algun sistema de seguretat contra 
les aigües de Barcelona, perquè en una publicació de Sant Boi es qualifica a la 
ciutat de Cornellà com ciutat perillosa, per aquests abocaments. 
 
 b) Realitzar un prec consistent en què les llancetes que s’instal.len a 
Cornellà, com per exemple a la plaça Galícia, en la mesura en què són 
perilloses, es corbin per evitar que algú es pugui lesionar. 
 



 

 c) Sol.licitar que s’analitzin les rampes construïdes com 
conseqüència de les obres d’accés a Can Mercader, instal.lades per “El Corte 
Inglés”, ja que sembla ser que no estan d’acord amb la normativa d’accés per a 
minusvàlids. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per realitzar els precs i preguntes següents: 
 
 a) Que es faci un estudi profund de la bossa de pobresa de la ciutat, 
perquè de les associacions ciutadanes ens arriba informació de què està 
augmentant i hi ha una major demanda d’aliments a Cáritas, això sense un 
perjudici de què presentarà la Moció que portava a aquest Ple en relació amb 
aquest tema, a efectes de què es discuteixi en el pròxim. 
 
 b) Que, en relació amb la problemàtica derivada de l’ús de la plaça 
Vallhonrat i de l’ús de la pilota pels nens, es prengui alguna mesura, com 
prohibir jugar a la pilota o posar una tanca metàl.lica  per la part del carrer, 
per garantir la seguretat dels nens, i altra per la part dels habitatges, per 
garantir la tranquil.litat dels veïns. 
 
 c) Al seu moment va fer un prec perquè s’adoptessin mesures que 
fessin els pipí cans més higiènics. En la mesura en què han passat mesos i 
mesos i tot continua igual, sol.licita que s’actuï al respecte, ja que hi ha alguns 
en el quals les herbes arriben a tenir un metre d’alt. 
 
 A continuació pren la paraula la Regidora del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per preguntar a la Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, senyora Judith 
Ibàñez Vives, quin problema ha hagut en el Col.legi Dolors Almeda i en algun 
altre Centre, en relació amb l’alimentació. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urba-
nisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a, en 
relació amb el prec efectuat pel Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Blanco,  sobre la plaça Campfaso, assenyalar que aquesta es va renovar fa vuit 
anys i no fa quatre, manifestant, a continuació, la seva opinió de què és 
discutible si aquesta està bé o mal feta, però assenyalant que el motiu pel qual 
es va renovar no va ser per un problema estètic, sinó perquè havia un pi molt 
gros, amb unes arrels que ja tocaven al transformador i era perillós, i 
solucionar aquest problema provocava el risc de què caiguessin els arcs que 
havien instal.lats, i per  això es va optar per convertir-la en una plaça tova. 
 
 Tot seguit, continua amb l’ús de la paraula el Sr. Martínez, per a, en 
relació amb els precs i preguntes efectuats pel Regidor del Grup Municipal del 
PP, senyor Sánchez Granada, manifestar que les obres de Can Mercader estan 
d’acord amb les normes sobre accessibilitat, ja que aquestes permeten en la 
rampa un desnivell del 8%, mentre que a les obres municipals només hi ha un 
desnivell del 4%.  



 

 
 Pel que fa referència a les llancetes de la plaça Galícia, el Sr. 
Martínez manifesta que això ho va posar una empresa contractada a la qual se 
la pot exigir que protegeixi la gespa, però no com ho ha de fer, i a més a més 
s’ha de tenir en compte que amb una altura de metro i mig és molt difícil que 
algú se les clavi. 
 
 En relació amb aquest tema pren la paraula el Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor Francisco Sánchez Granada, per manifestar que el 
problema és que aquestes llancetes estan inclinades i per tant si que poden 
produir accidents, assenyalant que si el problema és de les empreses, que 
sigui la brigada d’obres la que passi i les retiri. 
 
 Pel que fa referència a aquesta intervenció, pren de nou la paraula 
el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, 
senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que la normativa no ho imposa i, 
en conseqüència  nosaltres no podem obligar a les empreses. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per a, en 
relació amb la pregunta efectuada pel Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Francisco Sánchez Granada, sobre les aigües de Barcelona, manifestar 
que això no afecta solament a la ciutat de Cornellà, sinó a més de mig  
Barcelona i a diferents municipis del Baix Llobregat, assenyalant que, a més a 
més, aquestes han millorat notablement després de la inversió que es va fer 
com conseqüència del Pla de modernització aprovat per l’Administració 
competent, i que el control d’aquestes aigües correspon a la Generalitat, tot i 
que ens consta que es fan controls periòdicament.  
 
 Pel que fa referència al prec efectuat pel Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyor Rosas, sobre la bossa de pobresa de la ciutat, el Sr. 
Alcalde manifesta que, en la mesura en què vindrà com Moció en el pròxim 
Ple, no li sembla lògic que se procedeixi al seu debat, ja  que es tractarà a la 
Junta de Portaveus. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urba-
nisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a, en 
relació amb la problemàtica plantejada pel Sr. Rosas, sobre l’ús de la pilota en 
les places per part dels nens, assenyalar que és un problema greu, i que on la 
plaça ho permet per la seva amplitud, s’estan acotant espais, però en la plaça 
Galícia i en la plaça Vallhonrat, que són més petites, no es pot optar per 
aquesta solució, i actualment hi ha sobre la mesa dos projectes pendents 
d’estudi, un que contempla allò que se sol.licitava pel Portaveu del Grup 
Municipal de PP, Sr. Rosas, i un altre consistent en bordejar de bancs tota la 
plaça per crear obstacles. 
 
 Pel que fa referència al tema dels pipí cans, el Sr. Martínez, en 
relació amb la intervenció del Portaveu del Grup Municipal de PP, Sr. Rosas, 
manifesta que, en teoria, els inspectors de l’Ajuntament diuen que es netegen 



 

cada dia pel matí, i ara a l’estiu s’ha projectat fer-ho dues vegades, tot i que els 
olors no són produïts tant per això, com per les escombraries que deixen els 
veïns fora de l’horari establert, en relació amb la qual cosa el Sr. Martínez 
anuncia que es farà un ban de l’Alcaldia per recordar aquestes obligacions. 
 
 A continuació, en relació amb la pregunta plantejada per la 
Regidora del Grup Municipal del PP, Sra. Espinosa, pren la paraula la 
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, senyora 
Judith Ibàñez Vives, per assenyalar que fa tres setmanes, en el Col.legi Dolors 
Almeda, va haver una intoxicació alimentària, motiu pel qual va parlar amb la 
Directora i tot ha funcionat a la perfecció, ja que l’Ajuntament els va facilitar al 
seu dia unes caixes nevera per guardar els aliments, i així, en cas 
d’intoxicació, analitzar-los ràpidament a l’objecte de poder administrar 
immediatament la medicació corresponent als afectats. Aquest tema, continua 
assenyalant la Sra. Ibàñez, es controla molt bé i, ja que cada any tenim algun 
problema d’aquest tipus. Aquest any no ha hagut cap cas més, i el 
funcionament va ser bastant correcte, i tant el Departament municipal de 
Sanitat com el Metge local de Sanitat van actuar ràpidament i es va informar a 
les famílies. 
 
 En relació amb aquesta informació pren la paraula a continuació, la 
Regidora del Grup Municipal del PP, Sra. Espinosa, per preguntar a quants 
nens va afectar, contestant sobre això la Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut 
Pública, Serveis Socials i Dona, senyora Judith Ibàñez Vives, que a vuit o deu, 
però no ho recorda bé, motiu pel qual demà li passarà una còpia de l’informe 
que es va fer al respecte.  
 
 
 ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 
 
 
 20.- Referent a l’assassinat del Regidor de l’Ajuntament de 
Rentería, senyor Manuel Zamarreño. 
 
       Es llegeix la Moció dels Grups Municipals del PP, Socialista, d’IC-
EV, CiU i Mixt, que textualment diu: 
 
 
 “Davant el tràgic atemptat terrorista a la democràcia, amb 
l’assassinat del Regidor de l’Ajuntament de Rentería, Manuel Zamarreño, 
trencant la pau i convivència en llibertat. 



 

 
 Tots els grups municipals de l’Ajuntament de Cornellà proposen a 
l’Ajuntament Ple, els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar la solidaritat del poble de Cornellà, amb la 
família del Regidor de Rentería, Sr. Manuel Zamarreño, amb l’Ajuntament, 
fent-la extensiva al Partit Popular i altres forces democràtiques i a tot el poble 
Basc. 
 
 Segon.- Expressar la més absoluta condemna i indignació davant 
aquests actes, que atempten contra la Llibertat, la Justícia i la convivència en 
democràcia. 
 
 Tercer.- Traslladar els presents acords als familiars de Manuel 
Zamarreño, a l’Alcalde de Rentería i a les forces democràtiques del poble 
Basc.” 
 
         
       Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i vint-i-cinc   minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


